


Óriási népszerűségnek örvend Adyvárosban, a
Kuopio parknál található telefonfülkéből átalakí-

tott könyvfülke. Sokan helyeznek el benne könyve-
ket, folyóiratokat, mások pedig „kikölcsönzik” azokat.

A Magyar Zsidó Kulturális Egyesület szervezésében botlatóköveket helyeztek el a Király utca 20.
számú épület előtt az 1944-ben Auschwitzban megölt Korein Ágnes és családja emlékére.
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1939 és 1945 között emberek milliói tűntek el
Európa városaiból, falvaiból legtöbbször anél-
kül, hogy bármi nyom maradt volna utánuk.
A botlatókövek ezeket a hiányzó nyomokat te-
szik újra láthatóvá. A botlatókövek, a macska-
kőre rögzített emléktáblák Gunter Demnig né-
met szobrász alkotásai, amelyeket az elpusz-
títottak egykori lakhelye előtt helyeznek el a
járdába süllyesztve, elgondolkodásra, emléke-
zésre késztetve a véletlenül beléjük botlókat. 

Dr. Dézsi Csaba András polgármester a múlt
pénteki eseményen hangsúlyozta: a II. világ-
háború előtt Győr lakosságának 15 százaléka
volt zsidó származású, jelentős részben ők
hozták létre a város iparát és meghatározó

Az átalakított pavi-
lonba mindenki
beviheti azokat a

könyveket, amelyeket megunt,
és elviheti belőle azokat, amelye-

ket szeretne elolvasni. Az utóbbi idő-
ben azonban gyakran azzal a céllal visz-

nek el belőle könyveket, hogy továbbérté-
kesítsék azokat. Ennek elkerülése érdeké-
ben Radnóti Ákos alpolgármester, a terület
önkormányzati képviselőjének kezdemé-
nyezésére a jövőben megjelölik a fülkébe
kerülő könyveket.

VÁLTOZÁS AZ ADYVÁROSI 
KÖNYVFÜLKE HASZNÁLATÁBAN

A fülke üzemeltetését a Dr. Kovács Pál
Könyvtár és Közösségi Tér végzi, a könyvtár
biztosítja, hogy a könyv- és újságkínálat
mindig megfelelő legyen. Így ide kerülnek a
leselejtezett könyveik. Ezentúl a fülkébe
kerülő köteteket lepecsételik, hogy azok ne
legyenek értékesíthetők.

„A lakóktól azt kérem, hogy akik szeretnék to-
vábbajándékozni a könyvüket, írjanak bele va-
lamit. Például azt, hogy „ajándék egy kedves
olvasónak”, vagy „ajándék a könyvfülkének”.
Így a könyvet kevésbe lehet továbbértékesí-
teni, valamint a továbbiakban is jó célt szolgál
a könyvfülke” – hangsúlyozta Radnóti Ákos.
A pavilonnak mostantól felelőse is van, a
könyvtár részéről Malatinszky Szilvia, akihez
a lakosság telefonon vagy e-mailben fordul-

hat a könyves fülkével kapcsolatban, vala-
mint bizonyos időközönként ő pecsétel a la-
kosság által ott hagyott könyvekbe.

AZ EMLÉKEZÉS BOTLATÓKÖVEI
Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor

személyiségei voltak a település életének.
„5.500 ilyen botlatókövet kellene elhelyezni
városszerte, hiszen ennyi embert hurcoltak el
a haláltáborokba, akik közül sokan nem tértek
vissza. Emlékezni kell rájuk, a 79 évvel ezelőtt
történtekre, hogy az soha ne ismétlődhessen
meg. Éppen ezért holokauszt-emlékmű felál-
lítását tervezzük a vasútállomás és a Révai-
gimná zium közötti területre, amely figurálisan
jeleníti meg a tragédiát és emlékezteti az arra
járókat” – jelentette be dr. Dézsi Csaba András.  

Hat évvel ezelőtt Gunter Demnig szobrász
rakta le az első ilyen követ Győrben, a Báthory
utcában. Azóta több mint tucatnyit láthatunk
városszerte, péntektől pedig újabb 14 botla-
tókő emlékeztet bennünket a holokausztra. A
tervek szerint a százezredik botlatókövet Gun-
ter Demnig hazánkban rakja majd le nyáron.

Szerző: 
Földvári Gabriella

Fotó: 
O. Jakócs Péter
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ÚJ HELYEKEN IS ELÉRHETŐ AZ ÚJSÁGUNK!
Kedves Olvasók!

A Győr+ Hetilap péntekenként a város számos
pontján elérhető. Sok visszajelzést, kérést
kaptunk arra vonatkozóan, hogyan tehetnénk
jobbá a terjesztést, könnyebben elérhetővé az
újságot. Hetilapunkat péntekenként a város-
ban több helyen, terjesztési pontokon is meg-
találhatják, amellett, hogy minden győri címre
kézbesítjük az újságot. 

A Győr+ Hetilap májustól új helyszíneken is
megtalálható, mégpedig: a Wolf Orvosi Mű-
szer mintaboltjában (Szigethy Attila út 78/A),
a Marcalvárosi Fiókkönyvtárban (Lajta út
27/A), a Szentlélek Gyógyszertárban (Mécs

László u. 2.), a Lokálpatrióta Könyvesboltban
(Baross út 4.), valamint a vásárcsarnokban két
helyszínen is (Herman Ottó utca 25.).

Ezeken a pontokon felül továbbra is megtalálják
az újságot a Látogatóközpontban (Baross Gábor
út 21.), a Polgármesteri Hivatalban (Városház
tér 1.), a Győr-Szol Orgona és Jókai utcai irodá-
jában, a megyei kereskedelmi és iparkamara
épületében (Szent István út 10/A), a Győri Nem-
zeti Színház színészbejáratánál (Czuczor Gergely
utca 7.), a Központi Könyvtár épületében (Her-
man Ottó utca 22.), Győr Város Útkezelő Szer-
vezetének irodájában (Kálvária utca 4–10.), és
természetesen a Győr+ Média szerkesztőségé-
ben is, a Kodály Zoltán utca 32/A szám alatt.

Parkolásról beszélt elsőként a polgár-
mester a találkozón. „Folyamatosan
fejlesztjük a parkolóhálózatot, de any-

nyit nem lehet építeni, ami elég, sok helyre
lenne még szükség” – fogalmazott a város-
vezető, majd elmondta, fontos a nyitott vá-
rosháza program, hiszen ez ügyben is ren-
geteg észrevétel érkezett a polgármester-
hez. „A hármas zónában a lakók kérésére fi-
nomhangoljuk a bérletkonstrukciót. Az el-
múlt tíz évben másfélszeresére nőtt az au-
tók száma, ami több szempontból is nagy
terhet jelent.”  

Közlekedésnél maradva az elektromos -
roller-rendszerről is szólt a vizit vendége.
„Valóban egy picit drága, így sokak számára
nem előnyös, jeleztük a működtető számá-
ra, hogy próbálja meg korrigálni az árakat.
Szerencsére egyébként olyan probléma
nincs vele, amitől a győriek tartottak” – árul-
ta el tapasztalatait dr. Dézsi.

Fejlesztésekről szólva az épülő mentőállo-
másról kérdezték a műsorvezetők a polgár-

DR. DÉZSI: SOHA NEM KELLEMETLEN, 
AMIKOR A GYŐRIEK ÉRDEKEIT KELL KÉPVISELNI

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Vig Norbert

Parkolás, fejlesztések, média – a többi között ezeket a témákat is
érintette a városvezető a viziten, rádiónk stúdiójában csütörtökön.
Dr. Dézsi Csaba András egy felmerült probléma kapcsán úgy
fogalmazott, az soha nem kellemetlen, amikor bármilyen területen
a győriek érdekeit kell képviselnie.

mestert, aki elmondta, örömteli, hogy létre-
jöhet ez a modern, minden igényt kielégítő
beruházás. „Stratégiai kérdés volt, hogy az

egészségüggyel kapcsolatos változtatások
ilyen formán megvalósuljanak. Az, hogy a
mentőállomás elkerül a belvárosból, logisz-
tikai szempontból is fontos változás.”

„A szociális ágazatban emeljük a béreket” –
erről is kifejtette véleményét a polgármester.

„Kértem, hogy tekintsük át, milyen mérté-
kű béremelésre van lehetőségünk, hiszen
ez már elengedhetetlen volt. Örömteli,
hogy 15 százalékos alapbéremelést tud-
tunk adni. Az óvodai és bölcsődei dolgozó-
kat pedig most úgy próbáljuk segíteni,
hogy egy ezerforintos havi parkolójegyet
igényelhetnek, így könnyen megállhatnak
a munkahelyük közelében.”

Hallgatói kérdésre reagálva elmondta, folya-
matosan zajlik az uszodák felújítása, így
azokat a közeljövőben folyamatosan meg-
nyitják majd.

Nagyon sok felületen sok üzenetet kap a
polgármester, ezért létrehoznak egy web-
oldalt a közeljövőben. „A gyor.hu-n most is
minden közérdekű információ megtalálha-
tó, és a Győr+ Média is hathatósan segít a
tájékoztatásban, amit ezúton is köszönök”
– ismertette dr. Dézsi. Emberi hangon cím-
mel podcastcsatornát indított, melyet saját
bevallása szerint nagy örömmel csinál.
Mellette egy izgalmas előadásra is felhívta
a figyelmet, hiszen az MCC következő est-
jén, május 17-én Nagy Feróval közösen
vendégeskednek.

Végezetül a Vaskakas Tavernáról is szó
esett. A projekt kapcsán kiemelte, hogy a
Győr-Szol Zrt. megvásárolta az épületet,
melyet több fázisban újítanak majd fel. „A
kultikus, ikonikus helyeket kötelességünk
megvédeni az utókornak” – zárta a beszél-
getést a polgármester.
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Meglehetősen erős visszhangot váltottak ki
az új parkolási zónákra érvényes, már tavaly
megszavazott, de csak az idén áprilisban ha-
tályba lépett változások, különös tekintettel
a fizetős parkolási zóna bővítésére.
Nyilván nem azért döntöttünk így, hogy ter-
heket rójunk a lakosságra. Egy régebbről
örökölt helyzetet kell megoldanunk. A lakó-
telepek, később a társasházak építése során
korábban nem számoltak a város akkori ve-
zetői azzal, hogy nagyon sok család két ko-
csit is üzemeltet majd. Sőt, ha még otthon
él a felnőtt korú gyerek, sokszor ő is rendel-
kezik már autóval. A felszíni parkolóink meg-
teltek, a zöldterületeken már nem tudunk és
nem is akarunk parkolókat létesíteni. Sajnos
az sem ritka jelenség, hogy az ingyenes par-
kolókat valamiféle lerakatnak használják az
emberek, előfordul, hogy a kocsik több hé-
ten át állnak egy helyen. Az sem ritka, hogy
reggel bejön autóval valaki vidékről dolgozni,
s ott hagyja a nem fizetős parkolók egyikében
a járművet. Ez komoly feszültséget szül, hi-
szen a helybeliek nem találnak szabad par-
kolót, körözni kell nekik, keresgélni utcáról
utcára. Teljesen megértem, ha ez ellen szót
emelnek. 

Az ingyenes helyek fizetőssé tétele mennyit
javíthat a jelenlegi gyakorlaton?
2011-ben elindult egy tendencia Győrben,
mely alapján látható, hogy a tömegközleke-
dést igénybe vevők száma jelentősen csök-
kenni kezdett, a személygépkocsit haszná-
lóké pedig nagymértékben emelkedett.
2020-ban, a Covid-járvány kezdetén a tö-
megközlekedést már csak kevesen vették

Szerző: Győr+
Fotó: Marcali Gábor / Vig Norbert

DR. DÉZSI: ÚJ KEDVEZMÉNYEKET
ÉS SZÍVÜGYÜNK GYŐR BÉRLETET
VEZETHETNEK BE A III-AS PARKOLÁSI ZÓNÁKBAN

A polgármester új javaslatot terjeszt elő a parkolásról a következő közgyűlésen. Azt indítványozza,
hogy a lakossági parkolási bérletek kedvezményeit vizsgálják felül a Győrben állandó lakcímmel élők
esetében. Az érintettek kérték ugyanis a parkolási bérlet díjtételének enyhítését több autó esetében.
Dr. Dézsi Csaba András úgy véli, jogos, hogy az állandó győri lakcímmel rendelkezők nagyobb ked-
vezményben részesüljenek. Akik nem állandó győri lakosok, azok Győr városának a település lélek-
száma alapján adott juttatások kiszámításánál ugyanis nem számítanak győrinek. Így a munkahe-
lyük által megtermelt iparűzési adót is nagyrészt átcsoportosítják egyéb településekre. A győri lakó-
helyű polgárok száma tehát jelentősen befolyásolja a tőlünk évente elvont szolidaritási hozzájárulás
összegét, melynek a mértéke tavaly meghaladta a 9 milliárd forintot.

igénybe. Érthetően mindenki inkább a saját
autójával próbált eljutni úti céljához. Amikor
a járvány eltűnt, benzináremelés ide, benzin -
áremelés oda, az emberek zöme maradt a
gépkocsihasználatnál, a buszjáratokon uta-
zók száma már nem érte el az „utolsó béke-
évben” tapasztaltakat. Ez számszerűen azt
jelenti, hogy nagyjából tízmillió utazással lett
kevesebb a buszjáratokon.

Pedig az embereknek az a meggyőződése,
hogy a fizetőzóna kiterjesztése kizárólag a
pénzbeszedésről szól.
Szó sincs erről. Először is tudni kell, hogy na-
gyon sok helyen a helyben lakók kérték a fi-
zetős zóna kiterjesztését, hiszen inkább ki-
fizetik a bérletek árát, csak meg tudjanak áll-
ni a lakásuk közelében. A fizetőparkoló-

 kijelölés egyébként is mindig elsősorban a
parkolást szabályozó eszköz. Azokon a he-
lyeken alkalmazzák, ahol a parkolási igény
nagyobb a rendelkezésre álló parkolóhelyek-
nél. A III-as övezet bővítése lakótelepi kör-
nyezetben történik, ahol az ott lakóknak ke-
vesebb a rendelkezésre álló parkolóhely. A
lakossági kedvezményekkel az ott lakókat
részesítjük előnyben. Másrészt a buszköz-
lekedés változatlan formában történő fenn-
tartási költsége az elmúlt három év alatt két
és félszeresére nőtt. Egészen pontosan 2 és
fél milliárd forinttal növekedett, miközben
tudjuk, hogy a jelenlegi menetrend további
fejlesztésekre szorulna. Ezért a cél az, hogy
az emberek ismét használják a helyi autó-
buszjáratokat, sokkal inkább, mint a saját
autójukat. És emellé még jön – amit már
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említettem –, hogy a támogatásokat és el-
vonásokat kizárólag az állandóra bejelentett
lakók száma alapján számolják központilag.
Ezért kértem, hogy az állandó lakhellyel ren-
delkezők a gépkocsi számától függetlenül
jelentősebb kedvezményt kaphassanak.

Ez mit jelent pontosan?
A következő közgyűlés elé azt a javaslatot
viszem, hogy a III/A/B/C/D övezetben min-
den állandó lakcímmel rendelkező győri la-
kos minden autója után egyenként csupán
havi ezer forintért parkolhasson. Ez egy évre
12 ezer forintot jelent autónként. Szerintem

AKuopio park köré tervezett parko-
lásfejlesztés egyik részállomása,
mérföldköve a Földes Gábor utca

Ifjúság körút és Kodály Zoltán utca közötti
szakaszának átépítése és felújítása volt.
A munkálatok itt befejeződtek.

A felszíni parkolás elrendezésének meg-
változtatásával közel félszáz új parkoló-
hely jött létre. „A felújítás kapcsán 97 par-
kolóhely létesült, 42-vel több, mint
amennyi volt. Ez annak köszönhető, hogy
az iskola kerítésénél korábban párhuza-
mos megállási lehetőség volt, ott merő-
leges parkolóhelyeket alakítottak ki, va-
lamint a Földes Gábor utcában a halszál-
kás beállók helyett szintén merőlegesen
alakították ki a parkolókat” – hangsúlyozta

KÖZEL FÉLSZÁZ ÚJ PARKOLÓHELY
LÉTESÜLT ADYVÁROSBAN

lapunknak Radnóti Ákos alpolgármester,
a terület önkormányzati képviselője.

A Földes Gábor utca 9–23. számú épüle-
tek előtt a ferde beállású parkolókból me-
rőleges állású parkolókat alakítottak ki.
Mivel a ferde beállású parkoláselrendezés
helyigénye nagyobb a merőleges beállá-
súnál, így lett lehetőség a bővítésére.

A háztömb mögötti zsákutcás szerviz -
úton korábban csak a szegéllyel párhuza-
mosan lehetett parkolni, de a Móra-iskola
kerítésénél lehetőség volt útszélesítésre,
így itt is jutott hely a merőleges parkolás
kiépítésének.

A parkolásfejlesztés mellett a Földes Gá-
bor utcában 250 méter hosszan felújítot-
ták az útburkolatot, a járdát, amelyet a
páratlan oldalon ki is szélesítettek.

„A szervizúton a burkolat, a járda és a víz-
elvezetés is rossz állapotban volt, ezt is
megújítottuk a projekt keretében. Nagyon
örülök annak, hogy a körzetemben most
már teljes egészében fel lett újítva a Sza-
bolcska utca, az Ifjúság körút, a Szigethy
Attila út, és most a Földes Gábor utca
azon része is, ahol képviselő vagyok” –
hangsúlyozta Radnóti Ákos.

ez már egy rendkívül méltányos díj. Ezzel is
ösztönözni szeretnénk az embereket, hogy
minél többen állandó lakcímmel éljenek
Győrben. Vagyis a kedvezmények igénybe-
vételének lehetősége pusztán ennyin múlik.

Aki már befizette a jóval magasabb díjat, az
futhat a pénze után?
Egyáltalán nem, javaslatom szerint számuk-
ra a Győr-Szol Zrt. vissza fogja téríteni a kü-
lönbözetet.

Említette, hogy más kedvezményeket is be-
vezetnek.

Igen, amennyiben a közgyűlés megszavazza
javaslatomat, akkor egy új bérlettípust veze-
tünk be, a Szívügyünk Győr bérletet. Ezt azok
válthatják ki, akik a III/A/B/C/D övezetekben
található, az önkormányzat fenntartásában
működő óvodákban, bölcsődékben, oktatási,
nevelési, gyermekvédelmi, gyermekjóléti és
szociális, valamint kulturális intézményekben
dolgoznak. Háziorvosok, fogorvosok, a mel-
lettük dolgozó asszisztensek, adminisztráto-
rok és védőnők a munkáltatói igazolás alapján
szintén. Illetve azok is kiválthatják ezt a bérle-
tet, akik nem önkormányzati fenntartású ok-
tatási, nevelési, gyermekvédelmi, gyermekjóléti
vagy szociális intézményben dolgoznak,
amennyiben állandó győri lakhellyel rendelkez-
nek. Ezzel a bérlettel az intézmény főbejáratá-
tól számított 200 méteren belül ugyancsak ha-
vi ezer forintért parkolhatnak munkanapokon.

Az ellenzék azt mondja, hogy önnek ez pol-
gármesterként presztízsveszteség, hiszen
utólag vezet be kedvezményeket.  
Nekem polgármesterként soha nem presz-
tízsveszteség, ha a megbízóim, vagyis a
győri polgárok érdekeit kell szolgálnom. Az
a néhány ellenzéki politikus talán fel sem
tudja fogni, hogy mennyire hasznos dolog
nap mint nap kapcsolatban lenni az embe -
rekkel, meghallgatni őket és figyelembe
venni a véleményüket, panaszaikat, vagy
adott esetben a kritikájukat. Ez a gondolko-
dásmód még néhány olyan frakcióban ülő
képviselőt is meglep, akik az előző városve-
zetés alatt szocializálódtak.

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: O. Jakócs Péter



2023. május 12.6

Aszakemberek idén is előtérbe helyez-
ték a magyar fajtákat, azokat, ame-
lyeket a hazai körülményekre neme-

sítettek, amik jól tűrik a városi élet sajátos-
ságait, a légszennyezést, a port és a hőséget
is, és amelyek az elmúlt években már jól be-
váltak. Az ágyásokba így például többek kö-
zött begónia, kakastaréj, díszburgonya, dísz-
csalán kerül.

A Győr-Szol munkatársai a növénykiültetési
terv alapján a következő tíz munkanapban
összesen százezer egynyári virágot ültetnek
ki a virágágyásokba és a ládákba városszer-
te. A kompozíciók is különbözőek, újdonság
lesz idén, hogy az állatkert előtt egy tigrist
formáznak meg virágokból.

„Az egynyári virágoknak van a legnagyobb
díszítő értékük, májustól lehet kiültetni őket
és egészen késő őszig, a fagyok beálltáig dí-
szítik környezetünket” – tájékoztatott
Fischer Imre, a Győr-Szol Zrt. köztisztasági
üzemvezetője.

Radnóti Ákos egy csütörtöki sajtótájé-
koztatón jelentette be, hogy tavaly
sajnos elmaradt a nagy sikerű város-

szépítő pályázat, de idén újra meghirdetik.
Az alpolgármester elmondta, hogy a város
kiemelt figyelmet fordít, mindent megtesz a
szép környezetért, a közterületek szépítésé-
ért. Hozzátette: idén is százezer virágpalán-
tát ültetnek el városszerte, folytatják a faül-
tetési programot, és már beindultak az ön-
tözőrendszerek, május elsejétől pedig a szö-
kőkutak is üzemelnek.

A lakosság is sokat tehet városunk szépítése
érdekében. Ehhez járul hozzá a környezet-
szépítő verseny is. Aki szeretne pályázni, az
postai úton vagy e-mailben küldheti be a je-
lentkezést. A beérkező pályázatokat zsűri
értékeli, majd az eredményhirdetésen kategó-

SZÁZEZER PALÁNTÁT ÜLTETNEK EL
IDÉN IS GYÖNYÖRKÖDHETÜNK VIRÁGOS VÁROSUNKBAN

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor

Hétfőn megkezdődött az egynyári virágok kiültetése Győrben. Az első növények a Mártírok úti ágyás-
ba kerültek, melyben egy szív formát alakítottak ki piros begóniákból a Győr-Szol Zrt. szakemberei.

A növények fokozott gondozást igényelnek,
az ültetést követően fontos feladat a virá -
gok öntözése, tápoldatozása, gyomtalaní-
tása és növényvédelme. Van, ahová auto-
mata öntözőrendszert telepítettek, ahol er-
re nincs lehetőség, de van föld alatti csap,
ott tömlővel locsolnak, ahol ilyen sincs, oda

locsolóautóval szállítják a vizet és éjsza-
kánként öntöznek.

A Mártírok úti ágyásba összesen 400 dísz-
burgonyát, 1400 piros és fehér begóniát, és
1200 papagájfüvet ültettek el hétfőn a Győr-
Szol munkatársai.

HELYI KÖRNYEZETSZÉPÍTO VERSENY INDUL
VIRÁGOS VÁROSUNK GYŐR

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács TamásIdén is meghirdeti az önkor-

mányzat a Virágos városunk
Győr pályázatot, ezúttal is csa-
ládi ház, társasház, erkély és
üzletek teraszai kategóriákban.

riánként az első három helyezett értékes
ajándékokat kap, de minden résztvevő
tárgynyereményben részesül.   

„Bízom abban, hogy idén is sokan neveznek,
az elmúlt években 150-200 körüli pályázó
volt. Különösen a Covid-időszak alatt nőtt
meg a kertészkedők száma, ezért is fontos,
hogy nemcsak a családi házban élőknek szól
a kiírás, hanem a kis erkélyen „kertészke-
dők” is pályázhatnak. A Virágos városunk
Győr helyi környezetszépítő versenyre ma-
gánszemélyek, lakóközösségek és üzletek
jelentkezését várják. A társasházak, lakás-
szövetkezeti lakótömbök esetében egy ház-
tömb vagy legalább két lépcsőház lakóinak
összefogása szükséges a jelentkezéshez.

A versenybe nevezni 2023. május 4-től má-
jus 31-ig lehet. Nevezési lap a városháza
portájáról kérhető és letölthető a gyor.hu
honlapról.

´́
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SZEMSZ      G

EBGONDOLAT
Május 17-én kutyák, cicák, mada-
rak és más kisállatok lepik el a Du-
nakapu teret az első győri állatvé-
delmi napon, a színes programok
középpontjában pedig a felelős ál-
lattartás áll majd. Jó látni, hogy
Győrben is egyre több az ilyen és
ehhez hasonló rendezvény, hiszen
bármelyik korosztályról legyen is
szó, sokan meglehetősen hiányos
ismeretekkel rendelkeznek a he-
lyes állattartásról. De hol kezdődik
és miben rejlik egyáltalán a fele-
lősségünk? Már akkor sokat tehe-
tünk saját magunk és kis kedven-
cünk későbbi boldogságáért, ami-
kor még ki sem választottuk őt. A
legelső kérdés mindjárt az: kutya
legyen vagy macska? Esetleg tek-
nős, nyuszi vagy díszmadár? Gon-
doljuk át, milyen az életritmusunk!
Lesz-e időnk, energiánk egy reg-
geli sétáltatásra? Ki tudjuk-e lel-
kiismeretesen, naponta takarítani
a macskaalmot? Zavar-e majd
minket a pihenésben a madárcsi-
csergés? Nézzük meg az anyagi
lehetőségeinket is: egyes kutya-
és macskafajták például speciális
gondozást igényelnek, az állator-
vosi költségekről már nem is be-
szélve. És nem utolsósorban: mi-
lyenek a körülményeink? Sajnos
sok nagy testű, nagy mozgásigé-
nyű ebet látok panelházakból ki-
lépni, aprócska kertekben fel-alá
rohangálni a kerítés mellett, ami
nem biztos, hogy ideális a szá-
mukra. Legyünk hát őszinték ön-
magunkkal, mind a lehetőségein-
ket, mind a habitusunkat illetően,
mellette pedig tájékozódjunk a
különböző fajok és fajták igényei-
ről, szokásairól. Szemléletformá-
lással sokat tehetünk azért, hogy
ne legyenek többé „nem bevált”,
menhelyre visszavitt kutyák és ci-
cák, ne repkedjenek az égen sza-
badon engedett díszmadarak
vagy éppen úszkáljanak a csator-
nában a megunt ékszerteknősök.

Csollán Tamara

Az első győri, jótékonysági állatvédelmi
napon mintegy 15 győri és környék-
beli, állatvédelemmel foglalkozó szer-

vezet vesz részt, akik képviselőivel pódium-
beszélgetések lesznek. Dr. Dézsi Csaba And-
rás a kezdeményezésről elmondta, hogy
polgármesterként rendkívül fontos számára
a környezetvédelem, amely szoros össze-
függésben van az állatvédelemmel, ezért
rendezik meg hagyományteremtő szándék-
kal az eseményt. „Humanista ember vagyok,
arra tettem fel az életemet, hogy embereket
gyógyítsak, mentsek, én úgy gondolom,
hogy az állatok is nagyon fontos részei az
életünknek, hiszen ha egy állatot befoga-
dunk, arra kellene felesküdnünk, hogy élete
végéig a gondját viseljük. Sokan ezt nem te-
szik meg, játékszernek tekintik őket, meg-
unják a házi kedvencet, amikor gond van ve-
le. És kiteszik. Fontos, hogy tudatosítsuk az
emberekben, hogy a felelős állattartás ott
kezdődik, hogy vegyünk-e állatot vagy ne,
ivartalanítsuk-e macskát vagy ne. Van tehát
miről beszélni, ezért az állatvédő és -mentő
szervezetekkel közösen kívánjuk felhívni a
figyelmet az állattartással kapcsolatos kér-
désekre.”

Nagy Péter, az Emberek az Állatokért Alapít-
vány elnöke, a Győri Állatmenhely vezetője
lapunknak arról beszélt, hogy az ország
egyik legrégebbi állatvédő szervezeteként
az egyik legnagyobb állatmenhelyet tartják
fent. „Ez a regionális rendezvény is jó alka-
lom arra, hogy felhívjuk a figyelmet az állat-
védelem problémájára, hogy kiemelt hang-
súlyt fektessünk a prevencióra. Mi informá-
ciós kiadvánnyal, pódiumbeszélgetéssel ké-
szülünk, viszünk ki kutyákat, cicákat, akiket
lehet simogatni. Ezzel is szeretnénk népsze-
rűsíteni az állatmenhelyet, hogy jöjjenek
örökbe fogadni vagy segíteni az emberek.”

MÁJUS 17.: ELSŐ GYŐRI
ÁLLATVÉDELMI NAP 
A DUNAKAPU TÉREN
Május 17-én kutyák, cicák, madarak, és számos kisállat lepi el a Duna-
kapu teret az első győri jótékonysági állatvédelmi napon, ahol az állat-
védő és -mentő szervezetek munkájával ismerkedhetünk meg és kap-
hatunk hasznos tanácsokat a háziállattartással kapcsolatban. Az ese-
ményhez csatlakoznak a motorosok is, ugyanis Győrből indul az Open
Road Tour és itt leplezik le az új elektromos Harley Davidson Breakoutot.
A jó hangulatról pedig Rock Milady és DJ Dominique gondoskodik.

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács Tamás

Az állatmenhelyen havonta több száz ön-
kéntes fordul meg, akik kutyát sétáltatnak,
segítenek, támogatják az alapítványt. A
menhely egyébként folyamatosan telt ház-
zal működik, ami 130-140 kutyát és 60-70
cicát jelent.

A színpadon kívül is beszélgetni lehet az ala-
pítványok képviselőivel 15 és 19 óra között,
valamint lesz mentőkutyás akció, a Xantus
János Állatkert is tart bemutatót és megis-
merkedhetünk a border collie-kal. Készül
egy „útlevél”, amibe ha mindegyik megjelent
alapítványtól begyűjtik a pecsétet, azt be-
dobhatják a gyűjtőládába, a szervezők pedig
értékes nyereményeket sorsolnak ki. A pe-
csétért meg kell dolgozni, az egyesületek
kérdésekkel készülnek, a helyes válaszért
cserébe jár a pecsét. A gyerekeket gumiab-
roncsokból épített, állatokat formázó játszó-
tér várja, valamint kézműves foglalkozással
készül a családoknak a Generációk Háza. A
jó hangulatról 19 órától RockMilady, 20 órá-
tól a Harley Davidson Breakout-bemutató,
20.15-től DJ Dominique gondoskodik.
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Agyőri önkormányzat októ-
ber első hétvégéjén im-
már harmadik alkalom-

mal rendez öko-kiállítást az
Olimpiai Sportpark területén. A
rendezvényen a környezetvéde-
lemhez kapcsolódó kiállítók
vesznek részt.

Az idei kiemelt témakörök között
szerepel a jó városi gyakorlatok
bemutatása a környezetvédelem,
fenntarthatóság terén. Előrelát-
hatóan Győr három testvérváro-
sa, Brassó, Csíkszereda és Duna-
szerdahely is jelen lesz. Ugyan-
csak nagy hangsúlyt kap a ren-
dezvényen az energiahatékony-
ság és az energiaközösségek, va-
lamint a körforgásos gazdaság, a
hulladékok újrahasználata. 

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Ács Tamás

Bár még távolinak tűnik az ősz, a Környezetvédelmi Osztály munkatársai már a III. Győri Klíma Expóra
készülnek – tudtuk meg Herman Etelka osztályvezetőtől.

show, kézműves foglalkozás,
különböző állatvédelmi szerve-
zetek bemutatója és hazai ter-
mékek kóstolója.

Ugyancsak ezen a napon rendezik
meg városunkban a WHB-II. Győri
Zöld Futást. A verseny a III. Győri
Klíma Expo területéről indul és ott
is ér véget. Célja a környezettuda-
tos gondolkodás erősítése,
amelyhez szorosan kapcsolódik a
futás, mint napjaink egyik legköz-
kedveltebb tömegsportja.

Az expóra kiállítók még je-
lentkezhetnek a kornye-
zetvedelem@gyor-ph.hu
címen.

A futóverseny további 
részletei és nevezés: 
zoldgyor.hu

IDÉN IS LESZ GYŐRI KLÍMA EXPO ÉS ZÖLD FUTÁS

Az expón október 5-én szakmai
napot tartanak a lakosság és a
vállalatok részére. Az előadáso-
kat a Széchenyi István Egyetem,
a vármegyei kereskedelmi és
iparkamara és az Arrabona EGTC
együttműködésével szervezik.

Az iskolásokat a Fertő-Hansági
Nemzeti Park közreműködésé-

vel október 5-én és 6-án tema-
tikus, szemléletformáló bemu-
tatókkal várják.

Október 7-én, a rendezvényhez
kapcsolódóan több kísérő prog-
ramot kínálnak a nagyközön-
ségnek, hogy minél szélesebb
körben megismerjék a kiállítást.
Lesz kerékpáros felvonulás, Triál
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Kérem, először is mutatkozzon be.
A Kertészeti és Élelmiszeripari Egyetemen
végeztem Budapesten. Tősgyökeres győri-
ként fontos számomra a város zöldítése, vi-
rágosítása, fásítása, hogy szépítsük együtt
a települést. Nyitott szemmel járom a vá-
rost, mindig azt kerestem, hová lehetne még
fákat ültetni, hol lehetne zöldíteni.

Milyen tervekkel érkezett a városházára?
Többféle elképzelésemet is szeretném meg-
valósítani. Az egyik az, hogy ezentúl nemcsak
egynyári virágágyásokat, hanem évelő ágyá-
sokat is kialakítunk. Idén már a Teleki úton há-
rom helyen, valamint Szigetben, Ménfőcsana-
kon és a Hédervári úti körforgalomban készül-
nek ilyenek. Ezekben az ágyásokban nagy dí-
szítő értékű, hosszan virágzó növények kap-
nak helyett, mint a kasvirág, a kúpvirág, az ör-
dögszem vagy a zsályafélék, továbbá egyre
több ágyásba fogunk városi levegőt, napfényt,
szárazságot jól tűrő díszfüveket ültetni. Az
egynyári növényekkel is folyamatosan kísér-
letezünk, mindig újabb, a városi életet jól bíró
virágok telepítésével, hogy minél színeseb-
bek, különlegesebbek legyenek az ágyások.
Szoros együttműködésben dolgozok a Győr-
Szol munkatársaival és vezetőivel.

Az évente közel 110 ezer virágpalánta mel-
lett mintegy ezer fát is elültet a város, egy-
részt pótlásként, másrészt a fásítási prog-

NAGYNÉ SCHLEICHER KRISZTINA FŐKERTÉSZ:

SZÉPÍTSÜK EGYÜTT GYORT!

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor

Dr. Dézsi Csaba András polgármesterré választása előtt a városnak nem volt főkertésze, így kezdeménye-
zésére kerestek egy szakembert. Nagyné Schleicher Krisztina nyolc hónapja tölti be e posztot. Azt mondja,
pörgősek a napok a győri önkormányzatnál, de mivel azt csinálhatja, amit szeret, így hamar hozzászokott
az új munkakörülményekhez. Krisztina tősgyökeres győri, itt él férjével és két nagykorú gyermekével.

ram keretében. Ezzel kapcsolatban is vár-
hatóak változások?
A faültetéssel kapcsolatban én az ökológiai
szemléletű faültetést erősíteném. Ez azt
jelenti, hogy ahol a közművek elhelyezke-
dése erre lehetőséget biztosít, a kötelező
védőtávolságok betartása mellett, a közúti
űrszelvény méretének megfelelő, lehető
legnagyobb végső méretet elérő fát ültes-
sük el, hiszen minél nagyobb a fa lombko-
ronája, zöldfelülete, annál nagyobb a nö-
vény ökológiai értéke is. A város kiemelt
pontjaira, a köztéri parkokba, játszóterekre
a későbbiekben szeretnénk még több szí-
nes levéllel, virággal vagy terméssel díszí-
tő, különleges megjelenésű és hangulatot

teremtő, a városképet színesítő díszfákat
ültetni, mint például a vérjuhar, a júdásfa,
díszalma, tulipánfa, liliomfa, és a japán
díszcseresznye.

Számíthatunk-e valamilyen, Győrben eddig
még nem látott újdonságra?
Tervezem a zajvédő falak befuttatását szép
virágos loncokkal, melyek alacsony fenntar-
tási költséggel bírnak, mégis látványos kör-
nyezetszépítést eredményeznek.

A városban a zöldterületek nagysága adott,
ugyanakkor a zöldfelületek tovább növel-
hetőek cserjék ültetésével, hiszen a cserje-
szint szinte teljesen hiányzik a városból. Ezt
kívánom pótolni szép virágokkal díszítő, ke-
vés fenntartást igénylő cserjékkel, mint a
fás bazsarózsa, a japánbirs, a tamariska, a
gyöngyvirágcserjék, amelyek jól bírják a vá-
rosi környezetet. Minden városrészbe jut-
tatunk belőlük, melyeknek külön cserje -
ágyásokat alakítunk ki.

Azt szeretném még elérni, hogy ráhatással le-
hessek az olyan, nem önkormányzati vagyon -
kezelésben lévő elhanyagolt területek tulajdo-
nosaira, kezelőire, amelyek rontják a városképet.

Önnek melyik a kedvenc zöld helyszíne és
kedvenc virága?
Az Eötvös park nagyon szépen rendben van,
valamint a vásárcsarnok körüli zöldítés is
nagyon jól sikerült. A kedvenc virágom pedig
a levendula és az ibolya.

´́
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OPTIMUM OPTIKA

Minden pár 
ZEISS PROGRESSIVE LENCSE
vásárlása esetén 
NAPSZEMÜVEGLENCSÉT 
adunk ajándékba.

Napfényváró

AJÁNLAT!

Korábban lapunk is beszámolt róla,
hogy a Városrendészet Győr állomá-
nyához motoros járőrök is tartoznak.

A jó idő beköszöntével ismét találkozhatunk a
rendészeti kétkerekűekkel a város területén. 

A motorozás évszakhoz kötött, így télen pi-
hentek a motorok, ám a szükséges karbantar-
tások elvégzése után nemrég ismét kigurultak
a garázsból, hogy újra Győr közbiztonságát
szolgálhassák.  A két elektromos motor főként
a belvárosban bukkan majd fel, s jelenlétükkel
nagyban erősödhet a közbiztonság.  

„A tavasz mindig magával hozza a nagyobb
életet is a városban, számos rendezvényt
tartanak, többen vannak az utcákon, jobban
pe zseg a belváros is” – kezdte lapunk érdek-
lődésére Miletics Mór szakmai igazgató,
majd így folytatta: „A gépkocsizó és gyalo-
gos járőrök mellett ilyenkor már a motoros
rendészek is szolgálatban vannak, velük pe-
dig jelentősen erősödhetnek és gyorsulhat-
nak az intézkedések. Ők olyan helyekre is
könnyedén eljuthatnak, ahová személy -
autóval nem lehet behajtani, illetve hama-
rabb odaérhetnek, mint a gyalogos kollégák”
– hangsúlyozta a szakmai igazgató, aki azt is
hozzátette, hogy büszke az állományra, hiszen
a megfelelő képzettségüket mutatja, hogy
motoros járőröket is az utcára küldhetnek.

A belvárosi rendészeti jelenlét egyébként a
tavasz és a nyár folyamán még inkább hang-

ISMÉT SZOLGÁLATBAN 
A VÁROSRENDÉSZET MOTOROS JÁRŐREI

súlyos lesz, s természetesen bárhol, ahol a
város területén rendezvényt tartanak, a Vá-
rosrendészet Győr munkatársai is vigyázzák
majd a szórakozók biztonságát.  

„Kollégáim kiemelt figyelmet fordítanak a
közterületi alkoholfogyasztás visszaszorítá-
sára, s a hangoskodás megszüntetésére. A
tavaszi, nyári rendezvényekkel kapcsolatban
is csak azt tudom kérni a lakosoktól, hogy
bátran hívjanak minket a 06-20/585-8888-
as számunkon, illetve személyesen is keres-
sék rendészeinket, ha úgy érzik, segíthetünk.
Mert nekünk szívügyünk Győr biztonsága! –
zárta Miletics Mór. 

Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: Ács Tamás 

Összbírói értekezlet tartottak kedden Győr-
ben, előtte sajtótájékoztatón értékelték a
Győri Törvényszékhez tartozó bíróságok és a
Győri Ítélőtábla munkáját. „Megalapozott és
időszerű törvénykezés zajlik helyben, ráadásul
a határozatok társadalmi elfogadottsága is
igen magas. A két éven túl elhúzódó ügyek
száma a Győri Törvényszéken több mint 50
százalékkal csökkent 2020-hoz képest” –
hangsúlyozta dr. Senyei György, az Országos
Bírói Hivatal elnöke. Elhangzott továbbá: a
Győri Törvényszéken a Covid-járvány idősza-
kához képest másfél-kétszeresére emelke-
dett a büntetőügyek száma, ami többek kö-
zött a Győr-Moson-Sopront is érintő illegális
migrációval és embercsempészettel hozható
összefüggésbe. A bíróságok is takarékoskod-
tak, így jelentős mértékben sikerült csökken-
teniük őszi és téli rezsiszámláikat.

A BÍRÓSÁGOK
MUNKÁJÁT 
ÉRTÉKELTÉK
Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: Marcali Gábor

Az illegális migrációval kapcso-
latos eljárások felfelé húzzák a
büntetőügyek számát Győrben.
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Aksh.hu-n közzétett statisztikából sok
érdekes adatot olvashatunk ki; többek
között látható, hogy a 2014 óta tartó,

viszonylag állandó árnövekedés 2022 utolsó
negyedévében átfordult csökkenésbe. A
megyeszékhelyeken átlagosan csaknem 40
százalékos visszaesést mutatott ki a Központi
Statisztikai Hivatal. Ennek fényében figyelemre
méltó, hogy az eladott új lakások számát tekint-
ve Győr (189 lakás) a harmadik helyen áll vidé-
ken: csak Kecskemét (193 lakás) és Nyíregyhá-
za (202 lakás) előzi meg, és bár az árak Győrben
is növekedtek, ennek oka jórészt az új lakások
energiatakarékos, zöld mivolta miatt van.

Arról már az ingatlan.com számolt be,
hogy kifejezetten keresik is a szigetelt,

Közzétette lakáspiaci statisztikáját a KSH. A tanulmányból kiderül: a lakáspiaci forgalom ötödével esett
vissza a tavalyi év utolsó negyedére, Budapest kivételével mindenhol zsugorodott a piac, de az árak így is
növekedtek éves tekintetben. Győr a harmadik helyen végzett az új építésű lakások eladását tekintve.

SOK ÚJ LAKÁST ADNAK EL GYŐRBEN, 
ALBÉRLŐROHAM JÖHET A NYÁRON
Szerző: Mireider Máté
Fotó: O. Jakócs Péter

lehetőleg napelemmel felszerelt laká -
sokat a vevők. A szakportál elemzéséből
látszik, hogy a lakásvásárlók több mint
negyede, 28 százaléka már csak energia-
hatékony lakásban gondolkozik, ez az
alapja a keresésnek.

A keresletcsökkenés ugyanakkor várhatóan
átmeneti: az idei évben több mint 78 ezren
jelentkeztek a felsőoktatásba, így az olyan
fejlett, és jó lehetőségeket kínáló egyetemi
városokban, mint Győr is, érezhetően töb-
ben keresnek majd albérletet a nyár végén
– mutatott rá Balogh László, a portál gaz-
dasági szakértője. Győr jelenleg egyébként
kedvező bérleti díjakat kínál: az átlagos ár
150 ezer forint volt havonta május elején,
míg Veszprémben 180 ezer, Székesfehér-
váron pedig 160 ezer forintot kérnek el egy
albérletért.



Mint kiderült, a hallgatóság soraiban is több
érintett van: volt olyan idős asszony, aki a
férje után most 60 éves lányát ápolja, egy
idős férfi a betegség következtében maga-
tehetetlenné váló feleségéről gondoskodik,

Hajduné Kondész Erika, a közösségi
tánc oktatója lapunk kérdésére vála-
szolva elmondta: ezt a mozgásfor-

mát kifejezetten az idősebb korosztálynak
találták ki. Úgy tervezték meg, hogy alkal-
mazkodjon a szervezet igényeihez. A foglal-
kozásokon vidám zenére, gyakran régi slá-
gerekre táncolják el az egyszerűsített kore-
ográfiákat. Az örömtánc csak kíméletes
mozgáselemeket tartalmaz.

Mozgás, öröm agytorna – a csoport jelsza-
vában minden benne van, amiért érdemes
kipróbálni ezt a remek időtöltést. Már csak
azért is, mert a kutatások szerint 76 száza-
lékkal csökkenti a demencia kialakulásának
veszélyét. Mert nemcsak a testet, hanem az

Mi mást is lehetne tenni a tánc
világnapján, mint táncolni? Így
gondolták ezt azok a ménfő -
csanaki hölgyek is, akik a Beze-
rédj-kastély április végi rendezvé-
nyén jókedvűen hódoltak kedvenc
hobbijuknak, az örömtáncnak.

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: O. Jakócs Péter ÖRÖMTÁNC MÉNFŐCSANAKON

OSZINTÉN A DEMENCIÁRÓL ÉS AZ ALZHEIMER-KÓRRÓL

A demencia és az Alzheimer-kór egyre több embert érint és egyre nagyobb terhet ró a családokra,
ezért nagyon fontos, hogy ne felkészületlenül találkozzunk a problémával – többek között erre hív-
ták fel a figyelmet a győri Alzheimer Café májusi találkozóján, a Danubius Hotel Rábában.

Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: Ács Tamás

S hogy a jókedvű csapatot miért csak nők alkot-
ják? A válasz egyszerű. Sajnos sokan magányo-
san élnek, és a házaspárok férfi tagjait is nehéz
rávenni a mozgásra. Ám a táncos lábú hölgyek
így is feltalálják magukat. Az egyik örömtáncos,
Gintli Istvánné szerint a jó társaság sem utolsó
szempont. Ő a kirándulásokat, nyári táborokat
és a fellépéseket is vonzónak találja és érzi a
tánc áldásos hatásait: növeli az állóképességet,
javítja az egyensúlyérzéket, fejleszti a mozgás-
koordinációt. Csáki Józsefné pedig mindenkinek
bátran ajánlja a test karbantartására, a hízás
megelőzésére és a kisebb gerincbántalmak ke-
zelésére. A csoport tagjai hétfőnként 10 órakor
találkoznak a ménfőcsanaki Bezerédj-kastély
kiállítótermében. Összejöveteleikre szeretettel
várják a csatlakozni vágyókat.

agyat is tornáztatja. A különböző táncok lé-
péseit meg kell tanulni, vagyis folyamatos
koncentrációt igényel.

egy másik idős úr testvérével együtt néz
szembe 92 éves édesanyjuk demenciájával.
„Gyermekkorunkban ő ápolt bennünket,
most megfordult a dolog” – mondta.

A májusi találkozó előadója Karliné Tekler Judit
koordinátor és diplomás ápoló volt, ő bátorí-
totta arra a megjelenteket, hogy meséljék el,

hogyan telik egy napjuk. „Nagyon fontos, hogy
ne egy emberre terheljük rá a demens és alz-
heimeres beteggel kapcsolatos teendőket,
hanem osszuk meg a családon belül. Érdemes
már most felkészülni arra az eshetőségre is,
ha esetleg bennünket is utolérne a kór, és még
időben tudunk rendelkezni a saját időskorunk-
ról” – hangsúlyozta a szakember.

„Kevesen hallottak róla, de éppen erre való az
úgynevezett élő végrendelet, amikor nem az
anyagi javainkról rendelkezünk, hanem arról,
hogyan és milyen módon szeretnénk eltölteni
az időskorunkat, ha elveszítjük a gondolkodási
képességünk egy részét. Dönthetünk például
arról, szeretnénk-e idősotthonba menni, mi-
ként oldják meg az ápolásunkat, és ki hozza
meg a döntéseket helyettünk, ha elveszíte-
nénk a cselekvőképességünket” – emelte ki
Karliné Tekler Judit.

Az Alzheimer Café következő ülését június
1-jén tartják a Hotel Rábában.

2023. május 12.12
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Ön még dohányzik? 21 napos kihívás-
ra hívja a ma még dohányzókat a Győri
Járási Egészségfejlesztési Iroda és
Lelki Egészség Központ és a győri ön-
kormányzat WHO Egészséges Váro-
sok Programirodája.

A 21 napos kihívás a „Gond? Egy szál se!”
ingyenes mobiltelefonos alkalmazás do-
hányzásról való leszokást támogató prog-
ramja.  A leszokást elhatározók az appliká-
ció segítségével május 31-re akár végleg
megszabadulhatnak a cigarettától, vagy
letehetik nikotinos eszközüket. A kezde-
ményezés célja, hogy felhívja a figyelmet
arra, leszokni sohasem késő, és az erre va-
lamilyen támogatást használó dohányo-
soknak ez nagyobb mértékben sikerül.

Az WHO által létrehívott május 31-i
dohányzásmentes világnapon 10–14
óráig a győri egyetem Új Tudásteré-
ben egészségmegőrzési standon nye-
reménysorsolással és tanácsadással
várják a szervezők a kihívás teljesítőit,
és azokat is, akik próbát tettek, de ne-
hézségekbe ütköztek, kérdésük me-
rült fel a leszokással kapcsolatban,
más módszerekkel ismerkednének
vagy megosztanák tapasztalataikat
másokkal.

Információ kérhető a programról:
Győri Járási Egészségfejlesztési Iroda
és Lelki Egészség Központ
Tel.: 96/507-900/8575
E-mail: efiprogram.gyor@gmail.com
A Gond? Egy szál se! mobilapplikáció
letölthető: www.eljtisztatudovel.hu

Szülei kétkezi munkások voltak, édesanyja,
Bori néni a kekszgyárban, majd a Budalakk-
ban dolgozott, édesapja a vagongyárban ke-
reste a kenyérre valót. Később nyugdíjas-
ként Jenci bácsi a park előtti tízemeletes
tömbház alagsorában cipészkedett saját
maga és a környékbeliek örömére.

„Rengeteget dolgoztak, hogy mindennap
kerüljön étel az asztalra és legyen tiszta ru-
hánk. A Bercsényi ligetben laktunk egy kom-
fort nélküli, egyszobás lakásban a nővérem-
mel és a szüleimmel. Később onnét költöz-
tünk Adyvárosba, a Felszabadulás (ma Szi-
gethy Attila) útra, ami nekünk akkor olyan
volt, mint a Rózsadomb. Kiskoromban Újvá-
rosban mi, gyerekek egymástól tanultunk
meg mindent, biciklizni, úszni, korcsolyázni,
fára mászni, horgászni. S természetesen
minden fiú reggeltől estig állandóan focizott.
Ráadásul közvetlenül a Győri Dózsa-pálya
mellett laktunk, csak átugrottunk a keríté-
sen és máris a pályán rúghattuk a labdát.”

GOND? 
EGY SZÁL SE!
21 NAPOS KIHÍVÁS
A LESZOKÁSRA

AZ ARANYKOR CSATÁRA
SZABÓ OTTÓ NEM HAGYTA EL GYŐRT

Annak ellenére, hogy a családban senki sem
sportolt, a szülők nem ellenezték a futballt,
de az érettségihez ragaszkodtak. Ottó be-
csületesen elvégezte a középiskolát, és a
Pattantyúsban tett záróvizsga után már
semmi nem állhatott az útjában. Addigra a
Dózsában már végigjárta a korosztályos
csapatokat, és 1974-ben megérkezett a Rá-
ba ETO-ba, ahol tulajdonképpen egész aktív
életét töltötte. Tizenhat évig volt a csapat já-
tékosa, majd edzőként folytatta pályafutá-
sát. Három évvel ezelőtt ment nyugdíjba.
Feleségével 1978 óta alkotnak egy párt. Fiú-
gyermekük és tizenkét éves unokájuk ara-
nyozza be napjaikat.

Nagy idők tanúja és aktív résztvevője volt, hi-
szen a Rába ETO-val az 1981/82-es és
1982/83-as szezonban kétszeres magyar
bajnok, 1979-ben Magyar Kupa-győztes lett.

Ottó emlékeiben ma is élénken él ez a kupa-
győzelem. A Fradi ellen játszottak a Népsta-
dionban és az abszolút esélytelenségből in-
dulva mégis megnyerték a meccset, mely-
nek egyetlen gólját ő rúgta.

Utána kezdődött a Verebes József nevéhez
fűződő aranykor. Azt mondja, ezért az öt
évért volt érdemes annyit dolgozni, edzeni
hóban-fagyban, hőségben. Olyan csodálatos
időszakot élhettek át, amelynek minden
percét élvezték játékostársaival. A felejthe-
tetlen Mágus irányításával fantasztikus kö-
zönség előtt játszottak. A nézők száma egy-
két hónap alatt néhány ezerről tizenötezerre
nőtt, a rangadókon pedig harmincezren
drukkoltak kedvenceiknek.

Más világ volt, a focisták sokkal közvetle-
nebb kapcsolatban álltak a szurkolókkal. Ha
utcán, vendéglátóhelyen vagy bárhol talál-
koztak, szívesen válaszolgattak a kérdések-
re, jókat beszélgettek.

Szabó Ottó sosem hagyta el szülővárosát.
Többször hívták más klubhoz, de ő itt maradt.

„Minden Győrhöz kötött, a szülők, a család, a
barátok, az ismerősök. Annyi szeretetet kap-
tam a várostól és az emberektől, itt akartam
leélni az életemet. És sosem bántam meg.”

Szabó Ottó neve összeforrt a Rába ETO-éval. 350 bajnoki mérkő-
zés és 69 gól fűződik a győri csatár nevéhez 1974 és 1990 között.
A legendás labdarúgóval az adyvárosi Barátság parkban találkoz-
tunk egy kis múltidézésre.

Az Egészségfejlesztési Iroda májusi
gyalogtúráján a bőr rosszindulatú
megbetegedésének, a melanomának a
megelőzésére szeretnék felhívni a fi-
gyelmet. A túra május 19-én Likócsra
indul. Gyülekező 14.40-kor az állat-
kerti, kiskúti buszmegállónál. A rész-
vétel ingyenes. A táv 7 km. 

GYALOGOLJUNK
AZ EGÉSZSÉGÉRT!

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Marcali Gábor
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6. kedd 19.00 EXIT – A nő teste, mint csatatér a boszniai háborúban 

Tomcsa Sándor Színház (Székelyudvarhely, Románia) Kisfaludy terem

és a Győri Nemzeti Színház koprodukciója

7. szerda 18.00 Gatte gegrillt – Stadttheater Ingolstadt  (Németország) Kisfaludy terem

20.00 Passió – Szlovák Nemzeti Táncegyüttes Nagyszínház

8. csütörtök 19.00 Énekes madár Nagyszínház

19.00 Láthatatlan kölykök – Újvidéki Színház  (Szerbia) Kisfaludy terem

9. péntek 19.00 A névtelen csillag – Maria Filotti Theatre  (Braila, Románia) Nagyszínház

10. szombat 19.00 Balkán  Szindróma – Drama Theatre „Sava Ognyanov” (Ruse, Bulgária) Nagyszínház

11. vasárnap 15.00 Külváros – Komáromi Jókai Színház  (Szlovákia) Nagyszínház

1. DUNA NEMZETKÖZI SZÍNHÁZI FESZTIVÁL 
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10. SZÍNHÁZI OLIMPIA

2023. JÚNIUS 6–11.



Izgalmas történet sok humorral és széles-
vásznú látvánnyal, két tiszta szívű fiatal
minden akadályt legyőző szerelméről,

egyik legismertebb népmesénk nyomán.
Röviden erről szól Tündérszép Ilona és Ár-
gyélus királyfi meséje, ám Győrben, a Vas-
kakas Bábszínházban az alkotók szerint is
egy igazán különleges produkció született.
„Ez nem egy bábelőadás, de mégiscsak báb-
szerűen működnek a jelmezek. Az embernek
néha olyan érzése van, mintha egy divatbe-
mutatón lenne, vagy egy dizájnszínházban,
hiszen méretében is nagyok és elképesztő-
en szépek a jelmezek, viszont ilyenkor külö-
nösen fontos, hogy jól is tudjuk használni
őket” – mondta Markó Róbert.

A darab rendezője és a társulat negyedik al-
kalommal dolgozik együtt Ladányi Andreá-
val. „Mind a négy alkotásunk, amit idáig kö-
zösen készítettünk, a világ bármely színpa-
dán megállná a helyét, nem is akárhogyan.
A vaskakasok otthona egészen különleges

Számos teória él arra vonatkozóan,
hogy vajon milyen volt Hanyistók. A
kapuvári halászok 1749 tavaszán ta-

lálták meg az elvadult gyermeket, akit egy
család befogadott és István névre keresz-
telt. „Próbáltam a legendát úgy feldolgozni,
hogy csak a tényanyagra fókuszáltam, ami
annak idején biztosan megtörtént. Egy
olyan világban, ahol az álhírek, a félreérté-
sek nagyon komoly gondokat okoznak em-

RAJZPÁLYÁZATOT HIRDET A SZÍNHÁZ

VAJON MILYEN VOLT A LÁPI LÉNY?
Az elmúlt hétvégén az évad zárásaként ősbemutatót tartott a te-
átrum. A kapuvári lápi lény története elevenedik meg a Kisfaludy
Teremben, Hanyistók legendáját Kszel Attila álmodta színpadra.
A fordulatokban gazdag előadás jócskán rejteget izgalmakat és
vidám pillanatokat.

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: O. Jakócs Péter

bereknek, ott érdemes felhívni a gyerekek
figyelmét arra, hogy milyen negatív hatásai
lehetnek ezeknek” – nyilatkozta lapunknak
a rendező. Kszel Attila szerint elgondol-
kodtató, hogy a pletykák nyomán egy sze-
rencsétlen sorsú kisfiú hogyan vált vér-
szomjas fenevaddá. A Vill-Korr Sulibérlet
állandó szerzője úgy véli, a főhős nem a
helyi Loch Ness-i szörny, ő sokkal inkább
Kipling Mauglijának karakteréhez hasonlít-
hatott. Ennek kapcsán a Győri Nemzeti
Színház a 6–18 éves korosztály számára
egy rajzversenyt is hirdetett, hogy ki ho-
gyan képzeli el Hanyistókot. A pályázato-
kat a teátrum május 18-ig várja postai
úton, de az alkotásokat a színház szerve-
zési osztályán, portáján is leadhatják a je-
lentkezők.

A darabról készült teljes cikkünket a
gyorplusz.hu-n olvashatják.

DIZÁJNDARABOT TEREMT A VARÁZSLATOS FÚZIÓ

Nem először dolgozik már együtt Markó Róbert rendező és Ladányi Andrea Kossuth-díjas koreográfus,
de amit most, a Vaskakas Bábszínház művészeivel teremtettek, új távlatokat nyit a művészetben. A
klasszikus népmese modern elemekkel és elképesztő látványvilággal ötvözve hozza el mindenki álom-
meséjét. Az biztos, hogy így még soha nem láttuk Tündérszép Ilonát, Árgyélus királyfit és társait.

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Ács Tamás

helyet foglal el a szívemben” – mesélte a
Kossuth-díjas művész.

Markó Róbert nagyon szeret népmesét ren-
dezni, és mint mondja, világéletében arra tö-
rekedett, hogy olyan művet teremtsen, ami
nemcsak a gyerekeknek szól, hanem minden
korosztály azonosulni tud vele. „Bár ez egy
magyar népmese, képileg mégsem olyan,
ahogy egy magyar népmesét elképzelünk.

Nincs benne fafaragás, matyó hímzés és nép-
tánc, de plusz izgalom, hogy a szláv lélek, ami-
vel Svila Velichkova, a tervező hozzányúlt eh-
hez az anyaghoz, az nagyon más, mint amit
megszoktunk. Ráadásul Rab Viki kortárs zenei
alkotásai, az Andrea klasszikus balett alapo-
kon nyugvó, de minden táncstílusból inspirá-
lódó világa meglehetősen furcsa mixet te-
remt. Érdemes lesz nálunk megmerítkezni
benne” – zárta találkozónkat a rendező.
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Lelkükkel a színházért (reflektor, fény nélkül) címmel beszélgetős
esten vehetünk részt május 17-én, szerdán 17 órakor a Kristály
étteremben a Rímes Kávé rendezvényen. A program ingyenes, de
tagsági belépőhöz kötött. > > >

A Rómer-múzeum tudományos konferenciát szervez az Apátúr-
ház dísztermében május 18-án 10.20-tól a győri vár töröktől való
visszafoglalásának 425. évfordulója alkalmából. > > >

Megvesszük Győrt és bástyája mienk – A végvár török kori ostromai
címmel nyílik kiállítás a Magyar Ispitában május 18-án 16 órakor. > > >

Családi nap és táncház lesz május 19-én 18 órától a Rómer Házban. A
résztvevőket játszóház, kézműves bemutatók, tánctanítás és zenés
programok várják, de az esten felállítják a ház májusfáját is. > > >

Egy rock and roll sztár a vasfüggöny árnyékában címmel lesz be-
szélgetés Nagy Feróval és dr. Dézsi Csaba Andrással május 17-én
17 órától az MCC Győri Képzési Központban. A belépés ingyenes,
de regisztrációhoz kötött. > > >

A Győr Symphonic Band ad koncertet május 15-én 18 órától a
volt zsinagógában. Vezényel: Szabó Ferenc karmester, valamint
Mile Péter és Vámos Gábor, a Széchenyi István Egyetem Művé-
szeti Karának hallgatói. > > >

A 86 éves alkotó az elmúlt húsz év ter-
méséből válogatott mintegy húsz fo-
tót a nem szokványos kiállításra. „Zö-
mében madarakat ábrázoló képeket
válogattam a madarak és fák napja al-
kalmából a tárlatra. A térségben, főleg
Szigetközben ötven éve fotózok, de
azt tapasztalom, hogy mára hihetet-
lenül elszegényedett az élővilág, alig
vannak madarak, békák például már
egyáltalán nincsenek. A szakhatósá-
goknak, az érintett szervezeteknek
kellene összefogni és átgondolni, ösz-
szehangolni a gazdálkodást, hogy el-
kerüljük az ökológiai katasztrófát” –
állapította meg dr. Alexay Zoltán.

A fotós ma is aktívan járja a természe-
tet, keresi a témákat. „Múlt héten Má-
rialigeten voltunk Gregus Lászlóval, ott
ültünk hat órán át és csak egy vörös
vércse hímet láttunk pocokkal, mást
nem is tudtunk fotózni. Ez szerencse
dolga. Nem lehet előre kiszámítani,
hogy mit fogunk tudni fényképezni.”

Újabb, a tizedik könyvön, fotóalbumon
dolgozik dr. Alexay Zoltán. „Sok tízezer
fotó vár még bemutatásra. A fényké-
pezés öröme megvan számomra, de a

A győri vasútállomás várótermében ismét egy izgalmas,
szép kiállítás kapott helyet. Ezúttal dr. Alexay Zoltán
fotóművész alkotásait csodálhatják meg az arra járók, a
vonatra várók.

TERMÉSZETFOTÓK AZ ÁLLOMÁSON
Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács Tamás

kiállításokon, a fotóalbumokkal kap
igazi értelmet az, amit csinálok.”

A kiállítást Greguss László Géza erdő-
mérnök, természetfotós ajánlotta a
közönség figyelmébe, aki többek kö-
zött a madarak és fák napja ünnep
eredetéről beszélt.

A győri vasútállomáson havonta mint -
egy 120 ezren fordulnak meg, akiknek
nagy része érdeklődő és megnézi a
tárlatot.

A Vasúttal a természet csodáihoz cí-
mű kiállítás június 10-ig tekinthető
meg az utascsarnok nyitvatartási
idejében.

PROGRAMAJÁNLÓ 
Küldje el programajánlóját a rendezvény
időpontja előtt két héttel: media@gyorplusz.hu
Összeállította: Csollán Tamara

Jegyek: tixa.hu

AJÁNLJUK!
Szily Nóra: „Mit kezdjünk a kudarca-
inkkal és mit tehetünk egy elégedet-
tebb, boldogabb életért?”

Az életünk hullámzása nem megúsz-
ható. Lehet a kudarc a „barátunk”? Mi-
lyen apró praktikák léteznek, hogy ne-
héz időkben is jobban érezzük magun-
kat a bőrünkben? Ebben nyújt majd se-
gítséget az előadás.

Időpont: 2023. május 28. 16 óra
Helyszín: Arundo Étterem –

Győr-Gyirmót, Ménfői út 61/A
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A  helyes megfejtést jövő hét szerdáig küldheti be szerkesztőségünkbe: 9023 Győr, Kodály Zoltán u. 32/a
vagy jatek@gyorplusz.hu. A szerencsés megfejtő nyereménye páros mozijegy, amely beváltható a
Cinema City Győr moziban szabadon válaszott filmre a premier után két héttel. Előző rejtvényünk
nyertesét e-mailben, illetve postán értesítjük.

• Győr, Fehérvári út 78.
• Tel.: 96/419-600
• Tel./fax: 96/517-599
• Nyitva: h–p. 7–16.30, 

szo. 8–12 óráig
• ternyak-trade.hu

• Falco bútorlapok

• OSB-lapok kis-
és nagykereskedelme

• lapszabászat, élzárás, 
tartozékok

• asztali munkalapok

• csúszásmentes natúr,
nyír és bükk
rétegelt lemezek

• mindennemű
CNC-megmunkálás

• Blum vasalatok
nagy választékban

• fogantyúk, pántok
nagy választékban

• egyedi bútorok
készítése



TM PROFIL KFT. • Gyôr, Serfôzô u. 2. Tel.: +36-96/438-467, +36-20/426-0824 • Nyitva: H—P. 8—16 óráig

gipszkartonlapok, gipszkartonprofilok • flexibilis ragasztó (kül- és beltérre) • vakolatok, 
vakolatrendszerek, kiegészítôk • hôszigetelô anyagok • padlókiegyenlítôk • profilok,
élvédôk, ragasztók • díszlécek (kül- és beltérre) • gránit-, márványkönyöklôk
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HOMLOKZATI 
hungarocell EPS 80
• 5 cm • 10 cm • 15 cm

INNTALER TERMÉKEK
SZUPER AKCIÓBAN!

INGYENES 
árajánlat-készítés!

POLIFARBE 
vakolatakció!

Kültéri hôszigetelô rendszer
(1,1 m2 háló, 6 kg ragasztó,

10 cm hungarocell)
BOMBA ÁR minden méretre!

Az árakról érdeklôdjön személyesen!

Bankkártyával is fizethet!

elfogadóhely

2023. május 12.18
Győr, Szent Imre út 55. (MOL-kút mögött) +36 96 411955

+36 30 690 6990

Klímatöltés
br. 18.900 Ft-tól

Bank-
kártyás
fizetési

lehetőség

Extra klímacsomag:

most br. 23.000 Ft
• klímaellenőrzés
• klímatöltés
• ózonos klímafertőtlenítés
• pollenszűrőcsere
• díjtalan műszakiállapot-felmérés

Régi ár: 27.700 Ft

(500 g gázt tartalmaz.
Ezen felül a gáz ára 25 Ft/g)

Gyôri Nemzetközi  Ipari Park Kft. • Telefonszám: 96/506-978, 96/506-979

A Gyôri Ipari Park
központi Szolgáltatóházában
(Gyôr, Gesztenyefa u. 4.)

18—20 m2-es, légkondicionált
IRODAHELYISÉGEK
hosszú távra KIADÓK.

konferenciaterem

modern környezet

ingyenes parkolás

bankautomata

Az Egyesített Egészségügyi 
és Szociális Intézmény Győr
közalkalmazotti jogviszonyba
munkatársat keres: 

• TAKARÍTÓ
• KONYHAI KISEGÍTŐ
• GONDOZÓ
• ÁPOLÓ
• OSZTÁLYVEZETŐ

ÁPOLÓ
munkakörbe.

További információk:
06-96/314-322/152 mellék

Pályázatok benyújtása:
EESZI HR-gazdálkodás
9026 Győr, 
Kálóczy tér 9–11.
hr@eeszi.hu

www.eeszi.hu

Szépen növekednek és erősödnek a
Győr-Szol Zrt. Rozgonyi úti meleg -
házában azok a virágpalánták, ame-

lyek virágoszlopokban, virágpiramisokon, vi-
rágládákban díszlenek majd a város közte-
rületein, ahol virágágyások kialakítására
nincs lehetőség. A növények várhatóan má-
jus végén kerülnek az utcákra. 

A Győr-Szol Zrt. saját fejlesztései azok a virág -
oszlopok, amelyekből már több mint félszázat
láthatunk a belvárosban. Az oszlopokban lévő
termőtalajba még márciusban kerültek a kis
palánták, a szolgáltató melegházában az el-
múlt hónapokban gondos kezek ápolták, ön-
tözték, nevelték őket. A virágoszlopokba közel
hatezer palántát ültettek el. A belváros utcáit a
mostoha körülményeket, a szárazságot, az
erős napsugárzást, a városi levegőt jól tűrő,
nagylevelű begóniák díszítik.

A nem télálló növények, mint a leanderek, a
pálmák – összesen közel harminc darab –
nagy virágládákban várják, hogy kikerüljenek

MELEGHÁZBAN ERŐSÖDNEK
A VIRÁGPALÁNTÁK
Szöveg/fotó: Győr-Szol Zrt.

többek között a Széchenyi térre, a Káptalan-
dombra, a Bécsi kapu térre és a különböző
belvárosi utcákba. A melegházban erősöd-
nek azok a muskátlik, díszburgonyák és a
balkon aranya palánták is, amelyek a külön-
böző városrészekbe kerülő virágpiramisokat
és más virágtartókat fogják díszíteni.

A virágpiramisokon, virágoszlopokon és na-
gyobb ládákon kívül egyéb hordozható edé-
nyeket helyeznek ki május végén a Győr-
Szol Zrt. munkatársai oda, ahol a beépített-
ség és a burkolatok miatt nem lehet állandó
növényzetet telepíteni.
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ÁLLÁSHIRDETÉS

Ahárom részből álló, játékos, szórakoz-
tató és egyben sok érdekességet rejtő
vetélkedő idei központi témája az él-

tető víz, így társaságunk is részt vállalt a
versenyen. A játék korábbi fordulójában szá-
mos kvízfeladat várta a játszani vágyó diá-
kokat, köztük a Győr+ Hetilap 2023. március
10-i számában megjelent, a Pannon-Víz Zrt.
ivóvízről szóló kérdéssorával is találkozhat-
tak a fiatalok.

Legutóbb a középdöntőben 49 csapat mérte
össze tudását és rátermettségét egy kalan-
dos, helyi felfedező belvárosi túra keretében.
A feladatok során a diákok menetlevelüket

ÁRVERÉSI HIRDETMÉNY

Győr Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala az őrzésében lévő talált tárgyakat ingóárve-
résen értékesíti. A jogosult a dologért a beszolgáltatástól számított három hónap alatt nem
jelentkezett, a találó a beszolgáltatáskor nem tartott igényt a dolog tulajdonjogára.

Az árverés ideje: 2023. június 8., 9 óra
Helye: Győr-Moson-Sopron Vármegyei Kormányhivatal Győri Járási Hivatala 

Győr, Árpád út 36. alatti mélygarázs

Az árverésre kerülő ingóságokat az árverést megelőzően fél órával lehet megtekinteni az árverés hely-
színén. Az ingóságok használtak. Az árverés lefolytatására a bírósági végrehajtásról szóló 1994. évi XLII.
törvény (Vht.) 123-129. §-ban leírt rendelkezések vonatkoznak.

Az árverésre kerülő tárgyak listája a www.gyor.hu honlapon megtekinthető.

Fényképes szakmai önéletrajzát a következŐ címre várjuk:
GyŐr-Szol Zrt. Munka-Bérügyi Osztály, 9024 GyŐr,
Orgona u. 10. vagy munkaugy@gyorszol.hu. A borítékra
kérjük, írják rá, illetve az e-mail tárgyában tüntessék fel
a „TávhŐ” jeligét.

A Győr-Szol Zrt. Távhőszolgáltatási 
igazgatósága felvételt hirdet 
az alábbi munkakörök betöltésére:

Feltétel: autogén, AWI és bevont 
elektródás hegesztő vizsga
Előnyt jelent: hegesztő minősítő vizsga
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend
Feladatkör: kivitelezési és hibaelhárítási
feladatok elvégzése, távhővezetéki, 
hőközponti és kazánházi munkák

Feltétel: szakirányú végzettség
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend
Feladatkör: elemes és egyéb acélszerkezeti 
állványok építése állványterv alapján, 
előre gyártott elemes állványok építése 
zárt térben, zsaluzási feladatok elvégzése 
helyreállítási munkáknál,
faipari műhelymunkák elvégzése

Feltétel: szakmunkás bizonyítvány
Előnyt jelent: hegesztő szaktudás
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség (elektroműszerész)
Előnyt jelent: PLC programozási ismeretek
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség; 
elektrikusi minősítő vizsga

Bérezés megegyezés szerint.

A második fordulóval folytatódott a fiatalok kedvelt, Arrabona Évszá-
zadai vetélkedője, amelyen immáron 10. alkalommal vehetnek részt a
környék általános iskoláinak felső tagozatos diákjai a Molnár Vid Ber-
talan Művelődési Központnak és a Győr+ Médiának köszönhetően.

A DÖNTOBE JUTÁS VOLT A TÉT

Szöveg és fotó: Pannon-Víz Zrt./Borsi Viktória követve a 14. állomáson érkeztek meg a
Pannon-Víz Zrt. standjához a Dunakapu tér-
re, a Vaskakas ivókút szomszédságába, ahol
a város ivóvízellátó rendszerének meghatá-
rozó építményeivel, a helyi víztornyokkal is-
merkedhettek meg és oldhatták meg az eh-
hez kapcsolódó feladatot.

A városismereti vetélkedő középdöntőjében
legjobban teljesítő tíz csapat juthat tovább
a május 26-i döntőbe, ahol újabb feladatok-
kal várják a Pannon-Víz Zrt. munkatársai az
ifjú versenyzőket.

További sok sikert, jó szórakozást és élmé-
nyekben gazdag feladatmegoldásokat kívá-
nunk a döntősöknek!

HEGESZTO

ÁCS-ÁLLVÁNYOZÓ

FUTÉSZERELO

MUSZERÉSZ

VILLANYSZERELO – 
ELEKTRIKUS

´́ ´́

´́ ´́

´́

´́
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„Olyan szerencsés vagyok, hogy
mindig akkor jöttek a Bajnokok
Ligájában a legfontosabb ese-
mények, amikor a születésna-
pom is van. Hosszú ideje nem
ünnepeltem a szülinapomat,
mert sokkal fontosabb volt az,
hogy az ETO-val nyerjünk, és ar-
ra kellett figyelni, mi történik a
Final Four-ban. Talán idén a ke-
rek évforduló miatt lesz külön
ünneplés” – mesélte a Spíler-
ben, a Győr+ Média sportos pod-
castjében Görbicz, aki aktív játé-
kosként nem igazán kedvelte,
amikor interjút kellett adnia.

„Újságoknak se szerettem nyilat-
kozni, de ha megláttam egy kame-
rát, akkor meg konkrétan azonnal
zavarba jöttem. Azt szerettem
volna inkább, hogy arról írjanak,
beszéljenek, amit a pályán muta-
tok, az legyen a hír, és ne az, amit
beszélek. Amikor kezdtem megér-
teni, hogy a sportoló életéhez hoz-
zátartozik a média, a hozzáállá-
som is megváltozott. A mai
élsportolók éle tében sokkal na-
gyobb hangsúlyt kap a nyilvános-
ság, akár csak ha a közösségimé-
dia-megjelenésekre gondolunk.”

Görbicz Anita úgy érzi, játékos-
ként könnyebb dolga volt, a
sportdiplomáciát egyelőre ta-
nulja, de jelenlegi munkájában
nagy segítség az, hogy a közeg
nem idegen számára, sokan is-
merik. „A mai fiatalok már na-
gyon jó körülmények között nő-
nek fel, és játszhatnak. Próbálok

Kerek születésnapot, pontosan a negyvenediket ünnepli május 13-án a kézilabda történetének leg-
híresebb 13-asa. Görbicz Anita, az Audi ETO KC korábbi világklasszis játékosa, a klub jelenlegi elnöke
elképesztően eredményes pályafutást tudhat maga mögött, amely nemcsak a sikerekről, hanem a
kudarcokról, azok feldolgozásáról is szólt. „Aki Görbiczet látta játszani, mindent látott” – szokták
mondani a kézilabda-szurkolók, hiszen a játék szépsége éveken keresztül egyet jelentett Anitával. A
világ legjobbjának is megválasztott irányító visszavonulása után is maradt szeretett sportága mel-
lett: vezetőként azon dolgozik, hogy a zöld-fehér klub hozzá hasonló tehetségeket neveljen ki. 

GÖRBICZ: OLYAN TEHETSÉGEKET NEVELNÉNK, 
AKIK MÉG NÁLAM IS JOBBAK

NEGYVENEDIK SZÜLETÉSNAPJÁT ÜNNEPLI A KÉZILABDA KIRÁLYNŐJE

nem olyan vezető lenni, aki a rég-
múltat emlegeti. Ami fontos, és
amit sulykolok beléjük, hogy ha
csinálnak valamit, azt szívvel-
lélekkel tegyék. Sokszor elmon-
dom nekik, milyen válogatottnak
lenni, milyen az, amikor megnyersz
egy-egy bajnokságot vagy BL-t.”

Anitát nem véletlenül emlegetik
a kézilabda királynőjeként. Aki
látta őt játszani, biztosan fel tud
idézni magában számtalan jele-
netet, ami a kézilabda szépségét

jellemzi. Játékában benne volt a
merészség, a vagányság, az,
hogy ha valamit egyszerűen
vagy különlegesen is meg lehe-
tett oldani, utóbbit választotta.

„Mindig fontos volt, hogy a kö-
zönség ne csak a góloknak örül-
jön, amikor kijön egy meccsre, ha-
nem érezze jól magát, és ne unat-
kozzon, legyen még ott valami
különleges élmény. Ezért szeret-
tem cifrázni a játékot. Tizenöt-
húsz évvel ezelőtt sokkal több

extra képességű játékos volt a
pályán, akik ezt a pluszt szerették
is hozzátenni, megmutatni. Meg-
volt annak volt csodája, amikor a
szurkoló azzal az érzéssel ment
haza, hogy ezt muszáj volt látni.
Én próbáltam odafigyelni arra,
hogy minden egyes meccs után
tudjanak valamit mondani, ami
hozzám köthető. Sajnos az egész
kézilabda a gépiesség irányába
mozdul, én például edzőként so-
ha nem tiltanám a trükközést, a
szép játékot.”

Görbicz Anita azt mondja, a ne-
gyedik ikszhez elérve ugyanolyan
boldog életet él, mint korábban,
és semmit sem csinálna más-
hogy, mint ahogy eddig is tette.
„Soha nem gondoltam volna,
hogy egyszer az Audi ETO KC el-
nöke leszek. Kétgyermekes anya-
ként egy boldog kapcsolatban
élek, egészséges a családom, és
egy ilyen klubot vezethetek kiváló
kollégákkal, szakemberekkel. En-
nél többet nem is kívánhatnék
magamnak, bár, ha lehet, akkor
még egyszer egy hasonló negy-
ven évet. Azt szeretném elérni,
hogy a klub sikeres legyen, és a
felnőttegyüttes ott maradjon a
világelitben. Utánpótlás szinten
pedig az az álom, hogy neveljünk
olyan gyerekeket, akik képesek
még nálam is jobban játszani.
Olyanokat, akik az ETO-ban bizo-
nyíthatnak, és hozzám hasonlóan
akár egy egész pályafutást egy
klubnál élhetnek meg.”

A Spíler podcast beszélgetései
visszanézhetők a Győr+ Média
YouTube-csatornáján.

Szerző: Nagy Roland
Fotó: O. Jakócs Péter
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Megtartották a sorsolást a női kézi-
labda Bajnokok Ligájában, kialakul-
tak a párosítások a budapesti né-

gyes döntőre. A Győri Audi ETO KC a címvédő
norvég Vipers Kristiansand együttesével játssza
az elődöntőt. Az ETO mindent megtesz majd,

VISSZAVÁGHAT AZ AUDI ETO
Szerző: Pécskai István
Fotó: O. Jakócs Péter

hogy visszavágjon a Vipersnek az előző sze-
zon fináléjában elszenvedett vereségért.

A sorsoláson minden csapatot egy-egy já-
tékos képviselt. A győrieket erősítő Sandra
Toft elmondta: komoly erőpróba vár az
ETO-ra, ugyanakkor szerinte Ambros Mar-
tín nagyon jól tudja, hogyan kell felvenni a
harcot a norvég csapattal szemben. „Nehéz

meccs vár ránk, de alaposan fel fogunk ké-
szülni a mérkőzésre. Nagyon remélem,
hogy meg tudjuk akadályozni a Vipers újabb
címvédést. Mindent megteszünk azért,
hogy bejussunk a fináléba” – fogadkozott a
dán válogatott kapus.

Jamina Roberts, a Vipers kézilabdázója kiemel-
te, hogy a Final Four-ban csak kiváló együtte-
sek szerepelnek, és bárkit kaptak volna, nem
lett volna könnyű feladatuk. Rossz emlék lehet
számára, hogy az előző idényben még a Säve-
hof színeiben vereséget szenvedett a győriek-
től. A másik magyar csapat, a Ferencváros a
dán Esbjerggel találkozik az elődöntőben. A
spanyol Ambros Martín által irányított Győri
Audi ETO sorozatban hetedszer lehet ott a Fi-
nal Four-ban, míg az FTC a budapesti MVM-
Dome-ban debütál a legjobb négy között.

Az Európai Kézilabda-szövetség (EHF) a sor-
solást követően hirdette ki a június 3-án és
4-én sorra kerülő Final Four programját. Az
elődöntő első mérkőzését június 3-án
15.15-ös kezdéssel a Győri Audi ETO KC vív-
ja a Vipersszel, majd 18 órától az FTC játszik
az Esbjerggel a döntőért.

Nyílt Masters Judo Országos Bajnok-
ságot rendeztek a múlt héten Győr-
ben, az Olimpiai Sportparkban (OSP).

Az eseményen 12 ország 66 klubja képvisel-
tette magát – összesen 183 indulóval.

Az esemény megnyitóján dr. Dézsi Csaba
András polgármester, a Magyar Judo Szö-
vetség általános alelnöke elmondta, immá-
ron harmadik alkalommal rendezik meg az
eseményt Győrben.  „Nagy szó, hogy rangos
nemzetközi versenynek adhat otthont a vá-
ros. Mindehhez adott az infrastruktúra. A
szövetség általános alelnökeként úgy gon-
dolom, a judót jól tudjuk népszerűsíteni az-
zal, hogy a városba hoztunk egy ilyen jelen-
tős rendezvényt” – hangsúlyozta a város el-
ső embere.

A polgármester egyébként sokáig cselgán-
csozott, korábban nyert seniorbajnokságot
is. „Most is elkezdtem edzeni, és készültem
arra, hogy indulok. A végletekig húztam a
döntést, de az edzőm, Kovács János mester
azt mondta, hogy ne induljak. Két éve nem
volt ugyanis rajtam judoruha, csak kondi-
edzéseket végeztem. Valószínűleg a fejem-
ben gyorsabban játszódnának le a folya-
matok, mint ahogy a kezem vagy a lábam

NEMZETKÖZI JUDOVERSENY VOLT GYŐRBEN
Szerző: Győr+ Média
Fotó: Marcali Gábor

megmozdulna. Most csak néző vagyok, de
jövőre, ha rendesen edzek, akkor szeretnék
majd indulni” – mondta dr. Dézsi Csaba
András.

A Magyar Judo Mesterek Clubját vezetőed-
zőként irányító Flóri Miklós bízik benne, va-
lamikor Európa-bajnokságot is rendezhet-

nek majd az OSP-ben. „Fejlődik a sport, és
szeretik az emberek. Jó magam 27 éve va-
gyok veterán judós. Azt szoktam mondani
a régi harcosoknak, úgy térjenek vissza,
hogy minimum egy évig készülnek előtte.
Ennyi idő kell, hogy visszajöjjenek a techni-
kák és az erőnlét is” – nyilatkozta a szak-
ember.
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Palotai Károlynak csapatkapitányként ki -
emelkedő szerepe volt abban, hogy az ETO
története során először, 1963 őszén meg-

nyerte az élvonalbeli bajnokságot idehaza. Az
olimpiai bajnok legenda futballistaként rendkívül
sikeres karriert zárt, később pedig játékvezető-
ként is a világ egyik legjobbja lett. Sajnos immáron
öt éve nincs köztünk. Egykori, még ma is élő csa-

pattársai elképesztő tisztelettel és szeretettel be-
szélnek róla. Érthető, hogy nagyobbik fia, az évti-
zedek óta lemezlovasként tevékenykedő Palotai
Zsolt is rendkívül büszke az édesapjára.

„Hatéves lehettem, amikor először láttam édes-
apámat futballozni. Arra emlékszem, hogy az
öcsémmel és anyukámmal lelkesen szurkoltunk
neki a lelátóról. Karizmatikus játékos volt, vezér-
alkat, nem véletlenül lett csapatkapitány a győri
klubban. Szerették és becsülték őt a klubvezetők
és a játékostársak is. Rendkívül összetartó brigá-
dot alkotott akkoriban az ETO, ennek köszönhe-

Jubileumi esztendő az idei az ETO FC labdarúgócsapata számára, amely
hatvan, negyven és tíz évvel ezelőtt is aranyérmes lett az élvonalban.
Ebből az apropóból cikksorozatot indítottunk, amelyben bemutatjuk az
1963-as, az 1983-as és a 2013-as felejthetetlen siker hőseit.

APU MAGAS SZINTEN FOCIZOTT, 
EZÉRT LETT JÓ JÁTÉKVEZETŐ

tően nyerte meg a bajnokságot. Óriási eredmény
volt mindez, hiszen vidéki klubként előtte ez a
bravúr csak a Nagyváradnak sikerült” – mesélte
Palotai Zsolt lapunknak.

Hozzátette, sokkal több emléke van abból az idő-
szakból, amikor édesapja már játékvezetőként te-
vékenykedett. „Amikor elkezdte a bírói karrierjét,
nagyon sok meccsére vele tartottunk. Rendkívül
furcsa érzés volt, amikor a szurkolók kifütyülték
és fújolták őt egy-egy ítélet után. Az első ilyen al-
kalommal az öcsém nem tudta, miként reagáljon,
ezért zavarában ő is elkezdett fütyülni. Apu magas
szinten focizott, ezért lett jó játékvezető. Nyilasi
Tibor mesélt egyszer egy érdekes történetet vele
kapcsolatban. Apukám vezette az egyik mérkőzé-
sét, amelyen nagyon nem ment a játék Nyilasinak.
Állandóan ütemet tévesztett, odarúgott az ellen-
félnek. Szinte minden játékvezető piros lapot
adott volna neki, édesapám viszont nem így tett.
Tudta, hogy Nyilasi nem azért szabálytalankodik,
mert alattomos, csak egyszerűen rossz napja van,
és nem találja a helyét a gyepen. Tisztában volt
vele, milyen a focistalélek, hiszen játékosként az
ilyen és ehhez hasonló szituációkat mind átélte.
Nyilasi a pályán maradhatott, a meccs hátralévő
részére feljavult, s a Fradi egyik legjobbja lett” –
emlékezett vissza Palotai Zsolt.

Hogy milyen ember is volt Palotai Károly, azt jól
szemlélteti az a történet, amelynek másik fősze-
replője szintén egy ferencvárosi kötődésű ikon,
Novák Dezső.

„1964-ben édesapám is tagja volt az olimpiát
nyerő magyar válogatottnak. Sajnos a döntőben
nem léphetett pályára sérülése miatt. Ezért aztán
nem is kapott aranyérmet, és helyette Novák De-
zső emelhette magasba a serleget. Akiről később
kiderült, hogy ügynökként jelentéseket írt a fut-
ballistákról. Ezután a csapattársai elfordultak tőle,
s nem ültek vele közös asztalhoz sem az ebédek-
nél, sem pedig a vacsoráknál. Akkoriban megszo-
kott volt, hogy a vidéki és a pesti klubok játékosai
külön asztalnál étkeztek. Édesapám volt az első,
aki rögtön mondta Nováknak, hogy gyere, Dezső,
ülj le mellénk, egyél velünk. Egyáltalán nem ne-
heztelt rá, sőt segített neki ebben a kényes hely-
zetben” – mondta Palotai Zsolt.

PALOTAI KÁROLY FIA, ZSOLT: 

CBA Kismegyer Gyôr, Mohi u. 9.
Príma Gyôr, Ifjúság körút 36.
Príma Gyôr-Ménfôcsanak, Új élet u. 19.
Príma Gyôrzámoly, Ancsali u.
Príma Gyôrújbarát, Széchenyi körút 18.
CBA Delikát Gyôr, Mónus Illés u. 24/b
CBA Delikát Gyôr, Szigethy Attila út 80.

CBA és Príma üzleteinkbe
felveszünk mûszakvezetô,
eladó-pénztáros, áruátvevô-
raktáros munkakörbe kollégá-
kat. Pályakezdôk, nyugdíjasok je-
lentkezését is várjuk. Jelentkezés
helyben, az üzletvezetônél vagy
fényképes ön életrajzokat a
munkahelygyor@ gmail.com
e-mail-címre várjuk.

Kiemelt ajánlat: május 12—18.

1499 Ft/kg

Csirkemellfilé 

199 Ft/db

Marhalábszár

Sertészsír
1 kg 

1599 Ft/db

FJK szardínia olívaolajban
63 g, 7290,63 Ft/kg

499 Ft/db

Rege birsalma-
szósz
690 g, 288,41 Ft/kg

3699 Ft/kg

Soproni Mangó 
Óvatos Duhaj 
dobozos sör

4%-os, 0,5 l, 378 Ft/l

Piros alma

Csirkemáj 849 Ft/kg
Csirkeszárny 899 Ft/kg

Marhacomb 4349 Ft/kg
Marha-velôscsont 1399 Ft/kg

Rege almaszósz 199 Ft/db
690 g, 288,41 Ft/kg 
Rege céklasaláta, 299 Ft/db
tormás 330 g, 906,06 Ft/kg 

189 Ft/db

Szerző: Pécskai István
Fotó: O. Jakócs Péter / archív

349 Ft/kg




